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Zpráva představenstva o podnikatelské činnosti a stavu majetku za 
rok 2024 

 

 

 
Vážení akcionáři,  

předkládám Vám zprávu představenstva společnosti ZPA Nová Paka, a.s., se sídlem Pražská 470,    
509 01 Nová Paka, IČO: 46504826, zapsané v obchodním rejstříku vedeném u Krajského soudu v 
Hradci Králové, oddíl B, vložka 644(dále jen „Společnost“) o podnikatelské činnosti a stavu jejího 
majetku za rok 2024. 

Společnost  v roce 2024 realizovala tržby z prodeje výrobků a služeb a prodeje zboží ve výši 116,255 
mil. Kč, hospodářským výsledkem po zdanění je zisk ve výši 20,480 mil. Kč. 

Obchod a marketing 

V této klíčové oblasti nedošlo k žádným strategickým změnám. Nastavené směřování naší Společnosti 
se jeví jako správné a je podpořeno dosaženými pozitivními výsledky. I nadále pro nás zůstávají jako 
dominantní český a slovenský trh. Pro tyto trhy máme schválena naše měřidla pro fakturační účely, a 
dodávky fakturačních měření na klíč včetně projektu, montáže, metrologického ověření a servisu se 
vyprofilovaly jako velmi silná stránka naší společnosti. V předchozím období a především v roce 2024 
jsme velmi dobře zachytili nově se rozvíjející energetický zdroj – vodík. Využívání vodíku, jako vysoce 
ekologického zdroje energie, se začíná mohutně rozvíjet a tím narůstá také potřeba měřit množství 
tohoto média. Naše Společnost je připravena nabídnout zákazníkům měření vodíku v plynném i tekutém 
stavu.  

Energetika je klíčové odvětví pro naši Společnost a to včetně energetiky jaderné. Dodávky našich 
produktů do jaderných elektráren nám přináší významné tržby a mělo by tomu tak být i nadcházejících 
letech. Novým trendem v energetice je budování nových zdrojů na bázi spalování zemního plynu a 
ekologická likvidace komunálního odpadu spalováním ve speciálně upravených kotlích. Snažíme se 
v maximální míře mít zmapované lokality, kde budou tyto nové zdroje vznikat a budeme nabízet naše 
produkty pro oblast měření. 

V průběhu roku 2024 Společnost dokončila instalaci fotovoltaické elektrárny na plochých střechách 
největších budov. V prosinci bylo provedeno první paralelní připojení. V prvním čtvrtletí roku 2025 bude 
zahájen plný provoz elektrárny o výkonu 817 kWp. 

To přinese Společnosti nemalé úspory finanční, znamená to významný posun k větší energetické 
nezávislosti nezanedbatelný je rovněž přínos ZPA v oblasti ochrany životního prostředí. 

V roce 2024 byl s využitím dotace ministerstva průmyslu a obchodu pořízen nový CNC soustruh, který 
nahradí plnohodnotně dva dosluhující, energeticky náročnější stroje. Tím dojde ke zvýšení efektivity 
výroby a navíc k úspoře energie.  

Jakost 

V zájmu udržení a posilování pozic na trhu je pro nás trvalým úkolem udržet na špičkové úrovni kvalitu 
našich výrobků. Nepřetržitý důraz proto klademe na oblast kontroly kvality výroby a dodržování všech 
nastavených procesů ve Společnosti. I v uplynulém roce jsme s využitím spektrometrických metod 
prováděli důkladnou kontrolu nakupovaného hutního materiálu. Velká pozornost je samozřejmě i nadále 
věnována výstupní kontrole. Vysoko nasazenou laťku kvality se nám daří udržovat, což dokládá mj. 
úspěšně absolvovaný dozorový audit podle norem ČSN EN ISO 9001:2016, ČSN EN ISO 14001:2016 
a ČSN ISO 45001:2018. 

Metrologie 

Metrologické služby se ve Společnosti daří i nadále udržovat na vysoké úrovni. Kapacita oddělení AMS 
je plně využita. Počty výjezdů pracovníků metrologie za účelem provedení metrologických výkonů přímo 
u zákazníků i celkové tržby oddělení se stabilizovaly na maximální úrovni dosažitelné vzhledem ke 
kapacitním možnostem metrologického pracoviště. Vysoká odbornost zaměstnanců metrologických 



pracovišť a kvalitní přístrojové vybavení dávají záruku, že i nadále bude metrologie Společnosti 
garantem špičkových metrologických služeb v rámci celé České republiky. 

Výzkum, vývoj 

V roce 2024 byla v rámci vývoje řešena řada dílčích konstrukčních úprav stávajících přístrojů včetně 
rozšíření jejich provedení. Vývoj byl zaměřen na rozšíření řady kulových kohoutů o DN 25 a probíhalo 
rozsáhlé testování a vývoj ventilového programu pro využití pro plynný vodík. Testování bylo zaměřeno 
vzhledem k malé velikosti molekuly vodíku na volbu a dlouhodobé zkoušky funkčnosti těsnících 
materiálů 

Výhled na rok 2025 

Významným úkolem i nadále zůstává prosazení se s dodávkami našich produktů do jaderných 
elektráren.  

V EU dochází k zásadním změnám v energetice. Trend je jednoznačný – útlum fosilních zdrojů a jejich 
nahrazení čistšími formami výroby energie. V segmentu větrných elektráren  a solárních zdrojů nejsou 
vzhledem k našemu sortimentu pro ZPA příliš velké možnosti uplatnění, na druhé straně v oblasti využití 
vodíku a nově vznikajících zdrojů na spalování zemního plynu a odpadů můžeme nabízet ucelená 
měření a další služby. Tento směr činnosti představuje jednu z priorit naší činnosti v nejbližších letech. 

 
 

         
 

         Ing. Bohuslav Franěk  
předseda představenstva  
a generální ředitel  
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